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Město Jaroměř 

 

 

V souladu se zněním § 5 odst. 3 zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, 

v platném znění, informujeme o níže přijaté žádosti a podané informaci (odpovědi na tuto žádost). 

 

 

 

Žádost o informaci 

 

Město Jaroměř obdrželo dne 3.10.2018 Vaši žádost podle zákona č. 106/1999 Sb., o 

svobodném přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů, v níž je požadováno 

poskytnutí informace: 

 

1) Žádám o informaci, jaké písemné podklady odbor majetku města obdržel od 

zmíněných institucí a dalších znalců (městské muzeum, památkový ústav, pamětníci a 

znalci josefovské historie), neboť se ani nelze představit, že by si zmíněný odbor k tak 

zásadnímu problému, jehož příprava pro jednání rady města trvala tři měsíce, 

nevyžádal písemná stanoviska. Zároveň žádám o poskytnutí kopií těchto dokumentů 

nebo alespoň stručných výtahů z nich. Jelikož se historií Josefova zabývám desítky let, 

rád bych se seznámil s novými poznatky z jeho dějin. 

2) V citované odpovědi je dále sdělení, že mně odbor majetku města podá písemnou 

odpověď, ve které mě seznámí se závěry rady města. Jelikož tak dosud neučinil, 

dotazuji se, zda slíbenou odpověď obdržím alespoň do konce letošního roku. 

3) Usnesením rady města ze dne 29.8.2018 byl návrh Klubu přátel Josefova zcela podle 

očekávání zamítnut, což si lze vyložit jako souhlas s tím, aby nadále bylo na pomníku 

znatelné místo, na kterém byl za doby nacistického protektorátu umístěn hákový kříž, 

nebo jako souhlas s alternativním řešením předloženým odborem majetku města. 

V tom případě žádám o sdělení, jaký návrh zmíněný odbor radě města předložil a 

v jakém termínu bude realizován. 

4) Usnesením rady města ze dne 29.8.2018 bylo vedoucím odboru majetku města uloženo 

vstoupit do jednání s Klubem přátel Josefova ve věci umístění zvonu do zvoničky na 

hřbitově v Josefově. Tudíž se dotazuji, jakou formou se tak má stát a zda k tomu dojde 

alespoň do konce letošního roku.  

 

 
Odpověď na žádost o informaci 

 

V odpovědi ze dne 23.10.2018 byla za město Jaroměř, jakožto povinný subjekt, podána 

informace: 

 

K bodu č. 1), č. 2), č. 3) a č. 4): 

 

K Vaší žádosti sděluji, že odbor majetku města mě informoval, že dne 16.10.2018 došlo ke 

společné schůzce mezi Vámi a zástupci odboru majetku města. Za odbor majetku města se 

jednání účastnil vedoucí odboru pan Jan Žíla, Ing. Eva Libichová a Šárka Záplatová DiS. 

Předmětem společného jednání bylo řešení došlé žádosti adresované Městskému úřadu, dne 

03.10.2018.  

 

Jak jsem byla informována, tak jste přijal omluvu od vedoucího majetku města pana J. Žíly. 

Omluva se týkala předchozího průběhu projednávané žádosti. Rovněž jste přijal vyjádření 
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ohledně postoje města k umístění malého státního znaku na podstavec pomníku TGM 

v Josefově. Dále jste společně řešili instalaci zvonu, který je v majetku spolku Klubu přátel 

Josefova do zvoničky, která je v majetku města. 

Na závěr schůzky jste byl panem Žílou požádán o vyjádření, zda se závěrem, jak byla Vaše 

žádost vyřízena souhlasí. Dle sdělení jste postup odsouhlasil.  

 

Návazné kroky, které se týkají instalace zvonu, který je, jak je výše uvedeno v majetku spolku 

do zvoničky, která je v majetku města bude dále řešit odbor majetku města ve spolupráci 

s příspěvkovou organizací TSM a spolkem Klub přátel Josefova. 

 

 

Stížnost na vyřízení žádosti o informaci 

 

Dne 30.10.2018 obdrželo město Jaroměř žádost o informaci, ve které se žadatel odvolal proti 

způsobu vyřízení žádosti o informaci podané dle zákona č. 106/1999 Sb. o svobodném 

přístupu k informacím podanou dne 3.10.2018, na kterou bylo odpovězeno dne 23.10.2018. 

Žadatel uvedl, že odpověď je neúplná a neodpovídá požadovaným způsobem na položené 

otázky č. 1 a 3 a opakovaně žádá písemné vyjádření.   

 

Dle ust. § 16a odst. 5 Vám poskytujeme požadovanou informaci, která se týká následujících 

otázek: 

1) Žádám o informaci, jaké písemné podklady odbor majetku města obdržel od 

zmíněných institucí a dalších znalců (městské muzeum, památkový ústav, pamětníci a 

znalci josefovské historie), neboť se ani nelze představit, že by si zmíněný odbor k tak 

zásadnímu problému, jehož příprava pro jednání rady města trvala tři měsíce, 

nevyžádal písemná stanoviska. Zároveň žádám o poskytnutí kopií těchto dokumentů 

nebo alespoň stručných výtahů z nich. Jelikož se historií Josefova zabývám desítky let, 

rád bych se seznámil s novými poznatky z jeho dějin. 

 

3) Usnesením rady města ze dne 29.8.2018 byl návrh Klubu přátel Josefova zcela podle 

očekávání zamítnut, což si lze vyložit jako souhlas s tím, aby nadále bylo na pomníku 

znatelné místo, na kterém byl za doby nacistického protektorátu umístěn hákový kříž, 

nebo jako souhlas s alternativním řešením předloženým odborem majetku města. 

V tom případě žádám o sdělení, jaký návrh zmíněný odbor radě města předložil a 

v jakém termínu bude realizován. 

 

 

Odpověď na otázky uvedené ve stížnosti 

Na otázku č. 1) odpověděl odbor majetku města: 

Dne 9.6.2018 žádala Ing. Eva Libichová o konzultaci kvůli soše TGM v Masarykových 

sadech Národní památkový ústav ohledně toho, že by Klub vojenské historie rád doplnil malý 

státní znak pod bustu, ale odbor majetku města nemá vůbec žádný dokument o původním 

stavu. Dále bylo uvedeno, že Klub navrhuje keramiku. Národní památkový ústav reagoval 

dne 18.6.2018 následovně: 

Dobrý den, omlouvám se že reaguji až takto s opožděním. U nás na NPÚ nemáme k této soše 

žádné archivní dokumenty, patře z pozice toho, že to není památka. Neznám souvislosti toho 

malého státního znaku, zda tam je historicky doložen, nebo na základě čeho vzniká podnět k 

jeho doplnění. Pokud by měl ctít materiál sochy - tedy bronz, je možné ho odlít z bronzu, ale 
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např. i z novodobého umělého materiálu (na bázi epoxid, pryskyřic, laminátu apod.), které se 

dají velmi dobře patinovat, aby vypadali jako kov. Jejich výhoda je i lehkost, nižší finanční 

náročnost a případná menší lítost, kdyby prvek někdo ukradl. Víc nevím, jak Vám poradit, 

neboť Váš dotaz je pro mne málo specifikován. 

Dále bylo osloveno i Městské muzeum v Jaroměři, které nedohledalo žádnou fotografii 

dokazující umístění malého státního znaku.  

Na otázku č. 3) odpověděl následovně vedoucí odboru majetku Jan Žíla: 

Dne 16.10.2018 proběhla schůzka na Městském úřadě v Jaroměři, o kterou jsem telefonicky 

požádal pana …... Schůzky se zúčastnil pan ……, moje kolegyně Eva Libichová, Šárka 

Záplatová a já. Nejprve jsem se panu ……….. omluvil za časové prodlení při vyřizování jeho 

původní žádosti ohledně umístění státního znaku na pomník TGM a umístění zvonu do 

zvoničky na josefovském hřbitově. Postoj Města Jaroměře a jeho důvody jsme společně 

s kolegyní Evou Libichovou panu ……… vysvětlili a zodpověděli jeho dotazy, a to i jím 

vznesený dotaz ohledně přeúčtování elektrické energie v rámci odběru spolkem Klub přátel 

Josefova při pořádání letošní akce v autoparku. K tomuto byly panu ……….. předloženy 

faktury od dodavatele elektrické energie.  

Na závěr schůzky jsem se explicitně pana ……… zeptal, jestli je jeho žádost o informaci 

tímto vyřízena. Odpověděl zcela srozumitelně, že ano. Takto tomu rozuměly také kolegyně 

Eva Libichová a Šárka Záplatová. Radě města byl předložen návrh o vrácení vzhledu 

památníku do původního stavu. „Skvrna“ na památníku TGM bude zaretušována do konce 

měsíce listopadu 2018. 

 

 

 

  


